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資訊科技及廣播事務委員會  
 

在 2007年 3月 12日的會議上  
就議程項目"與香港電台編輯自主及  

廣播事務管理局作出懲處的尺度有關的事宜"通過的議案  
 
 

本事務委員會認為廣播事務管理局 ("廣管局 ")有關香港電台《鏗鏘
集》〈同志．戀人〉的裁決實為性傾向歧視，本事務委員會亦認

為廣管局對《秋天的童話》的裁決，缺乏對言論和創作自由的尊

重和保護，並促請廣管局撤回該兩項裁決。本事務委員會同意平

等機會委員會的觀察，認為〈同志．戀人〉切合政府希望透過教

育來提高市民對同性戀意識的做法。  
 
 
動議人：  劉慧卿議員  
 
 
 
 

Panel on Information Technology and Broadcasting 
 

Motion passed under the agenda item of 
"Issues relating to the editorial independence of  

Radio Television Hong Kong and 
the yardsticks of the Broadcasting Authority in imposing sanctions" 

at the meeting on 12 March 2007 
 

(Translation) 
 
 

"That this Panel considers that the decision of the Broadcasting Authority (BA) 
concerning the episode entitled 〈同志．戀人〉("Homosexual Lovers") in "Hong 
Kong Connection" (鏗鏘集) of Radio Television Hong Kong (RTHK) is in fact 
discrimination on the ground of sexual orientation; this Panel also considers that 
BA's decision concerning "An Autumn's Tale" (秋天的童話) lacks respect and 
safeguard for freedom of speech and creativity, and urges BA to withdraw the 
two decisions; this Panel agrees with the observation of the Equal Opportunities 
Commission that the episode〈同志．戀人〉 is in line with the educational 
approach adopted by the Government to raise public awareness of 
homosexuality." 
 
 
Moved by : Hon Emily LAU Wai-hing 

 


